
 

     Vážení rodiče, milí 

žáci, vážení kolegové 

a všichni zaměstnanci 

naší školy.   

Ač je to opět 

neuvěřitelné, znovu 

jsme se objevili na 

prahu konce školního 

roku. Nejprve mi 

dovolte Vás všechny 

srdečně pozdravit a popřát Vám chvilku klidu při 

čtení letního vydání našeho školního časopisu. 

Od posledního vydání se v naší škole, tak jako 

obvykle, uskutečnilo mnoho různých akcí  

a událostí. Za zmínku stojí již tradiční Noc 

s Andersenem pořádaná pod patronátem školního 

klubu. Letos se jí zúčastnilo téměř 400 žáků. Velké 

poděkování patří hlavním organizátorům – vedoucí 

školního klubu paní Klárce Zuzákové, vedoucí ŠD 

paní Darince Jindrové, paní vychovatelce Janě 

Koželuhové a dalším vyučujícím. 

Naše škola byla na začátku školního roku 

2022/2023 oslovena společností HERBONA  

s žádostí o spolupráci při sběru a následném 

výkupu pomerančové a citronové kůry. Nabízená 

cena pomerančové kůry byla 30 Kč/kg a citronové 

kůry 70 Kč/kg. Do projektu se zapojilo v období od 

října 2022 do dubna 2023 celkem 13 tříd (11 tříd  

z 1. stupně a 2 třídy z 2. stupně). Celkem naši žáci 

nasbírali neuvěřitelných 119 kg pomerančové kůry 

a 10 kg citronové kůry. Utržená finanční částka 

4 210 Kč byla poukázána na transparentní účet 

Nadačního fondu Žernosecká Sovička. Nejlepší 

třídou ve sběru kůry byla vyhlášena třída 4. B paní 

učitelky Šárky Pajpachové. Tímto bych chtěla  

za NF všem pilným „sběračům“ z celého srdce 

poděkovat. 

V dubnu se v naší škole po více jak sedmi 

letech uskutečnilo hloubkové šetření České školní 

inspekce. Inspekční zpráva je v souladu se 

zákonem k dispozici na webových stránkách 

školy.  

V úterý 9. 5. 2023 se uskutečnil 1. ročník 

národní soutěže Sportovní den mládeže s TAJV 

(tréninková akademie Jana Váni) v MČ Praha 8  

pro žáky prvního stupně. Účastníci turnaje se utkali 

v soutěžním pětiboji, který byl složen z fotbalu, 

florbalu, házené, frisbee a tenisu. 

Z celkového vítězství na turnaji se zaslouženě 

radovaly třídy 1. C, 2. B, 3. B, 4. B, 5. A. Společně 

s oceněním obdrželi hráči nominaci na závěrečný 

šampionát, Národní finále v Kladně, který se bude 

konat 9. 12. 2023 v Kladenské sportovní hale.  

Na Národním finále budou postupující finalisté 

reprezentovat zejména ZŠ Žernoseckou a Prahu. 

 

Sportovní den mládeže s TAJV v Praze 8 byl 

zrealizován za finanční podpory Nadačního fondu 

Žernosecká Sovička a partnerů soutěže.  

Za organizaci akce patří veliké díky paní učitelce 

Kamile Tvrdé. 

Duben je každoročně ve znamení zápisu dětí 

do budoucích prvních tříd. Letos jsme přivítali 



 

téměř 90 dětí. Na základě této skutečnosti jsme se 

rozhodli otevřít tři první třídy tak, abychom mohli 

uspokojit zájem o vzdělávání na naší škole. Již nyní 

probíhá pro naše budoucí prvňáčky kurz 

předškoláčků, který jim umožní snadnější nástup 

do již známého prostředí naší školy. Dne  

6. června 2023 ještě proběhne zápis pro ukrajinské 

žáky ze spádové oblasti naší školy. 

Jen pro zajímavost. V současné době se na naší 

škole vzdělává více než 50 ukrajinských žáků se 

statutem uprchlíka. Abychom pomohli těmto 

dětem s úspěšnou integrací do českého 

vzdělávacího systému, zorganizovali jsme  

ve spolupráci s Integračním centrem Praha 

intenzivní kurzy češtiny pro cizince, které 

probíhaly v odpoledních hodinách v prostorách 

školy po celý školní rok, a to celkem ve čtyřech 

věkově diferencovaných skupinách. 

 

Dne 30. 6. se neuzavírá pouze tento školní rok, 

ale bohužel i pro naši školu významná kapitola 

působení dvou spolupracovníků. Paní Mgr. Naďa 

Badieová, výborná výchovná poradkyně a pan 

PhDr. Antonín Mezera, náš vynikající psycholog, 

se po dlouholetém působení ve svých oborech, 

budou moci věnovat svým zálibám a koníčkům 

naplno. Tímto bych jim chtěla moc, moc poděkovat 

za vynikající práci a službu, kterou pro naši školu 

v plném nasazení vykonávali. Budou mi/nám 

opravdu chybět. Přeji jim pevné zdraví, elán  

a optimismus do dalších dlouhých let.  

Toto je z mé strany pouze krátký přehled, vše 

ostatní se dozvíte při další četbě tohoto časopisu.  

         Závěrem mi dovolte popřát Vám krásné léto, 

klidnou dovolenou a šťastný návrat do školního 

roku 2023/24, který zahájíme v pondělí 4. září 

2023. Veškeré informace Vám budou k dispozici 

na webových stránkách naší školy.  

                             

                               Všem pevné zdraví B. Čerňanská 

Co možná o naší škole nevíte… 

Sousoší v atriu školy 

V atriu školy máme instalovanou bronzovou 

plastiku, sousoší z roku 1976, jehož autory jsou 

sochaři Jan Hána a Vladimír Sochor. 

 

Hlavní autor sousoší Jan Hána je autorem 

mnoha realizací pro veřejný prostor a architekturu, 

například plastiky Radostný den před Palácem 

kultury. 

Výměnný pobyt s partnerskou 

školou Meusebach Grundschule 

Geltow 
Po tříleté odmlce jsme obnovili výměnný 

pobyt pro děti z 5. tříd s naší partnerskou školou  

v Německu. V květnu děti z Německa přijely  

na 5 dní do Prahy a my už se těšíme na červnový 

pobyt v Geltow u Postupimi. 

Eva Nykrýnová 

Návštěva Maxe 

Přihlásila jsem se na výměnný pobyt  

do Německa. Jako první přijeli Němci k nám. 

Těšila jsem se, až ji nebo jeho poznám. Přidělili mi 

Maxe. Ze začátku bylo složité s ním navázat 

kontakt, protože se Němci bavili mezi sebou. 

Později odpoledne, když jsem byla já, on  

a máma na výletě, už jsme si začali povídat. Bavilo 

mě, že jsme mezi sebou mluvili anglicky. Ale to 

celé není jenom o mluvení, program byl také 



 

úžasný! V úterý byl 

sportovní den a po obědě 

jsme se šli podívat  

na hady, varana a gekona. 

Ve středu jsme prošli celou 

Prahu!:-) Byli jsme se 

podívat na Karlův most, 

Pražský hrad, Václavské 

náměstí, na Orloj a vylezli 

jsme i na Petřínskou 

rozhlednu. Po pravdě, bolely mě nohy. A ve čtvrtek 

jsme nejprve ve škole vyráběli v dílně strom života 

(přívěsek) nebo misku z proutí. A po obědě jsme šli 

do Zoo! Celé tři dny jsem si užila! Jestli budete mít 

tu možnost také, nenechte si to ujít. 

Magdaléna Novotná (5.B) 

Vzpomínka 

Pamatuju si, když jsem sama byla v páté třídě 

a přidalo se k nám několik německých žáků. Bylo 

hezké si to zopakovat, když se to samé nedávno 

stalo mé mladší sestře. Měla tu možnost trávit čas 

někým jiným a zjistit, že si dokáže najít kamarády 

i bez velké znalosti jazyka. I já jsem měla problémy 

dětem vysvětlovat, jak vyrábět stromečky z drátků, 

ale poradili jsme si. Děti by na to přišly i bez nás.  

Ellen Kučerová (9.A)  

Návštěva ÚP v rámci předmětu 

Volba povolání 
Předmět Volba povolání se výrazně podílí  

na utváření a rozvíjení dovedností žáků plánovat si 

významné životní kroky. Volba povolání je 

předmět, který žákům naší základních škol 

poskytuje prostor pro poznávání sebe sama,  

pro kvalifikované rozhodování o svém budoucím 

povolání a zároveň je vybavuje dovednostmi, jež 

budou moci využívat v celém svém životě. V rámci 

tohoto předmětu i letos žáci osmých tříd navštívili 

Informační a poradenské středisko úřadu práce. 

Toto středisko poskytuje aktuální informace  

o středních školách a jejich požadavcích na 

jednotlivá povolání, možnostech uplatnění 

absolventů jednotlivých oborů v praxi a situaci 

na trhu práce. 

Ing. Martina Knopová 

Žákovský parlament 
Od února 2023 se pravidelně, jednou za měsíc, 

schází zástupci Žákovského parlamentu, sbírají 

podněty od všech žáků a organizují různé akce. 

Jedním z prvních návrhů, které se zatím podařilo 

ŽP zrealizovat, patří změna školního zvonění.  

Ke Dni učitelů 28. 3. pak žáci pod záštitou ŽP sami 

připravili krásné poděkování učitelskému sboru za 

jeho práci. 

 

Na naší škole také na jaře proběhl Barevný 

týden, kdy se celá škola oblékla do červené, modré, 

zelené, bílé a fialové barvy.  

Žákovský parlament zorganizoval soutěž o nejlepší 

logo a slogan, do které se zapojili žáci napříč 

oběma stupni a z téměř všech tříd. Hlasováním 

zástupců ŽP a učitelského sboru byla za nejlepší 

logo a slogan zvolena práce Mikuláše Korýdka  

z  9. C. Gratulujeme!  

 

Mgr. Iva Trojanová (obr. M. Korýdek)  

 

https://www.uradprace.cz/web/cz/hledani-poctu-absolventu
https://www.uradprace.cz/web/cz/hledani-poctu-absolventu


 

Příběhy našich sousedů 
Také v letošním školním roce se naše škola zapojila 

do projektu Příběhy našich sousedů organizace 

Post Bellum. Žákyně z devátých tříd si poslechly 

vzpomínky paní Jany Kobzové na srpnové události 

roku 1968 a vytvořily působivý film.  

Na galavečeru věnovanému Příběhům našich 

sousedů z Prahy 8 svůj film představily a odnesly 

si zajímavé ceny. 

Nejhodnotnějším ale na celém projektu se  

pro obě strany stalo vzájemné setkání a navázaná 

spolupráce. Na začátku června půjdou žákyně 

představit svůj film také do centra Rosa  

v Kobylisích, kde paní Kobzová bydlí, a podělí se 

o své zážitky s dalšími seniory.  

 

Svou účast na projektu shrnuly žákyně takto: 

Projekt Post Bellum příběhy našich sousedů byl 

obohacující zážitek nejen po technické, ale hlavně 

po historické stránce. Dostaly jsme se k příběhu 

„obyčejné“ dívky, která přesně v našem věku zažila 

okupaci Československa. Nebyl to příběh jako  

z románu nebo z akčního filmu. Tohle byl reálný 

příběh plný chyb, radosti, strachu, bezmoci  

a bolesti. Byl surový a opravdový. 

 

Naším úkolem bylo natočit dokument  

o zážitcích paní Kobzové v období komunismu. 

Samy jsme si psaly scénář, samy jsme rozhovor 

nahrávaly, natáčely i vedly, pak ho stříhaly  

a nakonec prezentovaly. Ale hlavně jsme se 

spřátelily s velmi silnou a schopnou ženou, paní 

Kobzovou. Byť upravování a předělávání 

dokumentu nás stálo několik hodin práce občas  

i pozdě do noci, udělaly jsme to nejdůležitější, co 

jsme mohly. Předaly jsme tento příběh dál.  

 

Mgr. Iva Trojanová  

Práce žáků naší školy: 

Kůň železňák 

Šel jednou kovář do lesa na dříví. Když 

došel k posedu na Hůrce, uslyšel za sebou 

podezřelý šramot. Otočil se a uviděl před sebou 

na pařezu sedět malého permoníka. Byl celý 

v šedém, na hlavě měl žlutou čepičku a v ruce 

držel lucerničku.  

 

Kovář o permonících už slyšel. Nedal se 

proto vyrušit z práce a dál sbíral suché klestí. 

Permoník ho chvíli pozoroval a potom se 

zeptal: „Pročpak jsi tak smutný, kováři 

Jakube?“ Kovář se chvíli rozmýšlel, ale pak se 

permoníkovi svěřil. Má rád princeznu, ale pan 

král je proti. Princezna a kovář to přece nejde. 

Král svolí pod jedinou podmínkou a ta zní, že 

musí vykovat železného létajícího koně. Což  

o to, vykovat koně by kovář zvládl, ale 

létajícího? Permoník ho poslouchal a řekl mu, 

že mu pomůže. Ale na oplátku mu nejdříve 

musí pomoci kovář. 

Permoníkovi se totiž zaplavil domeček 

v podzemí. Tak s kovářem vykopali strouhu  

a voda odtekla ven. Permoník byl zase šťastný 

ve svém domečku. 



 

 

Permoník mu poděkoval a začali pracovat. 

Kovář začal mlátit kladivem a permoník 

dmýchal výheň. Pracovali ve dne i v noci. 

Druhý den už před kovárnou stál kůň železňák. 

Kovář řekl: „Váží půl tuny, ten nikdy létat 

nebude.“ Permoník se usmál a naskočil  

na hřbet koně. Poplácal ho po hřívě, zašeptal 

mu něco do ucha a kůň vzlétl. 

 

Hned další den si kovář doletěl  

pro princeznu. Když to král viděl, nechtěl 

uvěřit svým očím. Kovář přistál a král si vzal 

koně a dal mu svou jedinou dceru.  Kovář 

permoníkovi poděkoval a šel s princeznou 

domů.  

Barbora Pokorná (5.C) 

 

 

Impresionismus 

Impresionismus je jeden z nejkrásnějších 

malířských směrů, i když v období jeho zrodu 

byl společností nepochopen a odmítán. První  

výstavy se setkaly s nezdarem. Například 

Vincent van Gogh za svůj život prodal jediný 

obraz. Svému bratrovi, který ho hodně 

podporoval, se svěřil, že maluje pro lidi, kteří 

teprve přijdou… 

 

Žáci 7. a 8. tříd byli seznámeni s technikou 

malby, s malíři jako byl Monet, Manet, Renoir 

i s jejich obrazy. Pro inspiraci jsme si  

na internetu prohlédli tvorbu impresionistů  

a naladili jsme se na vlastní práci. Žáci se 

mohli přímo inspirovat obrazy impresionistů 

nebo vytvořit obraz dobově a tematicky 

podobný. Žáky práce bavila, mohli si 

vyzkoušet něco nového a zajímavého. Bohužel 

naše nástěnka není tak velká, aby se na ni vešly 

veškeré povedené obrázky. Všem patří  velká 

pochvala. 

                                          Ing. Renata Zunová 

Projekt: Den Země 

Ohrožená zvířata 
Na planetě Zemi žijí kromě lidí také zvířata, ale 

lidé některé druhy svým chováním ohrožují. 

Takovým druhům říkáme ohrožené.  

V tomto přírodovědném projektu bych chtěl 

poukázat na to, co tyto druhy ohrožuje: 

1. Gorila nížinná 

Gorila nížinná žije v Africe v Kamerunu. 

Ohrožuje ji hlavně kácení deštných pralesů a to, že 



 

si ji někdy místní domorodci dají k večeři. Já sám 

bych si nikdy gorilí maso nedal. Gorily jsou často 

v zoologických zahradách. Třeba v Praze. 

2. Nosorožec tuponosý severní 

Je to nejohroženější 

zvíře světa. Poslední dva 

jedinci žijí v keňské 

rezervaci OI Pejeta. 

Pytláci lovili nosorožce 

kvůli jejich rohu 

(nosorohu), protože si 

mysleli, že má léčivé 

účinky (hloupost). ZOO 

Dvůr Králové se snaží 

pomoci se záchranou 

těchto nosorožců.  

3. Jeřáb bílý 

Ohrožuje je hlavně vysychání mokřadů  

a rozšiřování lidského osídlení. Není to stavební 

jeřáb, ale pták jeřáb. Je to jediný kriticky ohrožený 

jeřáb na světě. Nedávno ho získala pražská ZOO. 

 Ondra Spurný (4.A)  

 

Žijeme sportem!!! 
Stejně jako v předchozích letech se i letos naše 

škola zúčastnila mnoha sportovních akcí Prahy 8  

a získala nejeden úspěch. Fotbal, florbal, basketbal, 

volejbal, vybíjená, přehazovaná, házená. Ve všech 

těchto sportech nás reprezentovali žáci 6. – 9. tříd, 

ale také žáci prvního stupně.  

 Mladší žákyně získaly stříbro ve vybíjené, 

starší žákyně stejnou příčku v basketbalu, volejbalu 

a házené. Starší žáci se na volejbalovém turnaji 

umístili na bronzové pozici, na podzim vyhráli 

fotbalový turnaj a mladší žáci vybojovali prvenství 

ve florbale a postoupili tak do celopražského kola. 

V neposlední řadě stojí za zmínku také bronzový 

úspěch našich pátých tříd v turnaji v přehazované. 

V březnu se již tradičně konalo školní kolo 

Odznaku všestrannosti olympijských vítězů 

(OVOV), z něhož se někteří žáci probojovali  

do okresního, krajského a následně také 

celorepublikového kola. Za to jim patří velká 

gratulace! 

Poslední sportovní akcí tohoto školního roku 

mezi školami Prahy 8 byl Pohár rozhlasu, kdy nás 

dívky i chlapci druhého stupně reprezentovali 

v několika atletických disciplínách. Mladší dívky 

získaly nádherné 3. místo, starší dívky se sice 

neumístily na stupínku vítězů, ale vybojovaly 

vynikající výkony ve skoku dalekém i vysokém  

a zaběhly úplně nejlepší čas ve štafetě.  

 Školní rok plný radosti z pohybu zakončí 

sportovní den konaný přímo na vnitřních  

i venkovních sportovištích naší školy, kde si 

všichni žáci budou moci zasoutěžit ve fotbale, 

florbale, vybíjené, přehazované nebo třeba 

v badmintonu.  

Mgr. Barbora Krulichová 

 

Slavnostní rozloučení s žáky 9. tříd 
Slavnostní ukončení školního roku s žáky 

devátých tříd a jejich rodiči proběhne v pátek  

30. 6. 2023 v 8:00 hodin v atriu školy. Prosíme 

rodiče, aby se do školy dostavili do 7:55 hodin, 

rádi bychom, aby slavnostní ceremoniál nebyl 

ničím rušen. Těšíme se na setkání s Vámi! 

 

 

 

©Letní Žernoseky 2023  

Základní škola, Praha 8, Žernosecká 3, 

www.zernosecka.cz 

 

 

http://www.zernosecka.cz/

